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تبلور تجربه موفق دانشگاه و مدرسه در سما 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد لارستان گفت: »سمای دانشگاه آزاد اسلامی، تجربه 

موفق پیوند دانشگاه و مدرسه را در نظام اسلامی عملی کرده است.« به گزارش آنا، 

مهدی زارع در مراسم جشن فارغ التحصیلی دانش آموزان متوسطه دوم دخترانه سما 

وابسته به دانشگاه آزاد اسلامی واحد لارستان که با حضور دانش آموزان فارغ التحصیل، 

خانواده  آنان، مدیران، مربیان و رئیس آموزشکده سمای لارستان برگزار شد، گفت: 

»مرکز سمای دانشگاه آزاد اسلامی تجربه موفق پیوند دانشگاه و مدرسه را در نظام 

اسلامی عملی کرده است. امروز مدرسه سمای لارستان به عنوان یکی از مجهزترین 

و بهترین مدارس شهرستان و حتی استان از لحاظ کیفیت آموزشی بوده و همین 

امر می تواند الگوی عملی برای دیگر مدارس مختلف کشور باشد. امکانات بسیار 

خوب ورزشی و رفاهی، کلاس های فوق برنامه و برنامه های مدون و مناسب فرهنگی 

در کنار کادر آموزشی قوی در مدارس سما لارستان وجود دارد که  موجب کسب 

مقام های مختلف برای دانش آموزان سما در سطح شهرستان و استان شده است.« 

زارع گفت: »اتصال مدرسه به دانشگاه موجب خواهد شد آسیب های اجتماعی که در 

کمین دانش آموزان در تغییر فضای آموزشی است، به حداقل رسیده و دانش آموزان 

با یک سیستم آموزشی کارآمد و پیوسته، ادامه تحصیل دهند. ما به دنبال این هدف 

آموزشی هستیم که  طوری برنامه ریزی کنیم که دانش آموزان سما به سمت دانشگاه 

آزاد اسلامی واحد لارستان و ادامه تحصیل در این مجموعه بزرگ علمی هدایت شوند.«

رونمایی از نظام موضوعات توسعه دریا
در اجلاس روسای واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی که با حضور معاون علمی و 

فناوری رئیس جمهور و رئیس و معاونان این دانشگاه برگزار شد، از ۱۰ جلد کتاب 

نظام موضوعات برنامه پایش در حوزه مطالعات دریا رونمایی شد. به گزارش 

روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران شمال، مرکز برنامه های علمی 

دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران نظام موضوعات توسعه دریا را در دو بعد سخت 

و نرم به تصویب رساند. بر این  اساس مسئولیت تدوین و محوریت نظام موضوعات 

در حوزه سخت شامل: پیشرانه ها و رباتیک دریایی، توسعه مواد پیشرفته و سازه های 

دریایی، آب و نیرو از دریا، شناورها و تجهیزات سطحی، اثر سطحی و زیرسطحی 

به واحد تهران شمال و محوریت نظام موضوعات حوزه نرم شامل: صنایع شیلات، 

فناوری و سلامت دریا، توسعه سواحل و جزایر، محیط زیست تالاب ها، دریانوردی 

و اقیانوس شناسی، مدیریت، حقوق و اقتصاد دریا به واحد استان هرمزگان 

واگذار شد. بنا براین گزارش، دانشکده علوم و فنون دریایی واحد تهران شمال با 

هماهنگی مرکز برنامه های علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان تهران و با همکاری 

واحدهای استان های ساحلی و دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین در ماه های 

 اخیر به تدوین کتاب های نظام موضوعات دریا پرداخته و حاصل این تلاش تدوین

 ۱۰ عنوان کتاب نظام موضوعات حوزه دریا بود که در اجلاس اخیر روسای واحدهای 

دانشگاه آزاد اسلامی با حضور معاون علمی و فناوری رئیس جمهور رونمایی شدند. 

گام نخست انقلاب تثبیت شده

 و امکان ندارد انقلاب اسلامی زمین بخورد
رئیس شورای قرارگاه راهبردی عمار گفت: »انقلاب اسلامی در حالی گام دوم 

را برمی دارد که گام نخست آن تثبیت شده و دیگر امکان ندارد این انقلاب 

زمین بخورد.«  به گزارش آنا، مهدی طائب در جمع بسیجیان و دانشگاهیان 

دانشگاه آزاد اسلامی استان قم در تبیین بیانیه گام دوم انقلاب اظهار کرد: 

»بیانیه گام دوم انقلاب صادرشده از کسی است که قطعا اعلم است و بعد از 

بقیه الله الاعظم)عج( روی زمین به غیر از ایشان اعلم ندیدم.« او با بیان اینکه 

بیانیه گام دوم انقلاب خلاصه وجودی مقام معظم رهبری است، اضافه کرد: 

»رهبر معظم انقلاب فرمودند که این بیانیه گام دوم انقلاب است و تفاسیری 

که از آن بیرون از ایران نوشته می شود، بسیار پرمغزتر از تفاسیر داخلی کشور 

ماست؛ بنابراین گام دوم انقلاب در پی راه اندازی حرکتی جهانی است.«  

رئیس شورای قرارگاه راهبردی عمار عنوان کرد: »انقلاب اسلامی در حالی 

گام دوم را برمی دارد که گام نخست آن تثبیت شده است و دیگر امکان ندارد 

این انقلاب زمین بخورد. در بیانیه گام دوم آمده است این انقلاب ابرقدرت 

شوروی را از بین برد و اکنون دومین به اصطلاح ابرقدرت یعنی آمریکا درحال 

احتضار است؛ بنابراین مقام معظم رهبری در بیانیه گام دوم مشخص کردند، 

همانطور که شوروی فروپاشید، آمریکا نیز در حال احتضار است.« 

ارتقای مرتبه علمی 3 نفر از اساتید 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد ابهر
سـه نفـر از اسـتادان دانشـگاه آزاد اسـلامی واحـد ابهـر موفـق بـه ارتقـای 

مرتبـه علمـی اسـتادیاری شـدند. بـه گـزارش روابط عمومـی دانشـگاه آزاد 

اسـلامی واحد ابهر مرتبه علمی سـه نفر از اسـتادان این واحد دانشـگاهی 

بـه نام هـای  مرضیـه یعقوب خانی غیاثونـد در رشـته روانشناسـی تربیتـی، 

آرش شـادمند در رشـته مهندسـی عمران – مهندسـی خاک و محمدرضا 

حسـن زاده در رشـته مهندسـی برق، پس از اخذ مدرک دکتری تخصصی 

در رشـته های مذکـور بـا تصویـب هیات ممیـزه دانشـگاه آزاد اسـلامی بـه 

اسـتادیاری ارتقـا یافـت. بنابـر همیـن گـزارش در احـکام ایـن اسـاتید کـه 

بـا امضـای دکتـر طهرانچـی ریاسـت عالـی دانشـگاه آزاد اسـلامی صـادر 

شـده، آمـده اسـت: »امیـد اسـت در مرتبـه علمـی جدیـد نیـز بـا تاییـدات 

خداونـد تبـارک و تعالـی منشـاء خدمـات بهتـر و ارزشـمند تری بـه نظـام 

مقـدس جمهـوری اسـلامی ایـران و دانشـجویان عزیـز بـوده و در توسـعه 

علـم و دانـش گام هـای موثـری برداریـد.« روابط عمومـی دانشـگاه آزاد 

اسـلامی واحـد ابهـر نیـز ضمـن عـرض تبریـک به اسـاتید محتـرم و جامعه 

دانشـگاهی، از خداوند متعال برای این عزیزان سـلامتی و مزید توفیقات 

قریـن عـزت مسـالت می نمایـد. 

اخبار واحد

ادامه از صفحه ۳

وی با اشاره به حضور دانشگاه آزاد اسلامی در مناطق سیل زده خاطرنشان کرد: »دانشگاه 

آزاد اسلامی به عنوان یکی از ارکان مهم کشور، در کمک رسانی به مناطق سیل زده وارد 

عمل شد و با مدیریت دکتر طهرانچی، اقدامات ارزشمندی را از خود برجای گذاشت تا مردم 

احساس کنند این مولود انقلاب که توسط خودشان ایجاد شده، می تواند به آنها کمک کند.«

 

دانشگاه آزاد اسلامی در ماه های اخیر اقدامات مهمی در تولید محصولات 
دانش بنیان انجام داده است

دکتر ولایتی با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی در ماه های اخیر اقدامات مهمی در جهت 

خودکفایی در کشور و تولید محصولات دانش بنیان انجام داده است، گفت: »این اقدام 

دانشگاه آزاد اسلامی از پدیده های ارزشمندی است که نشان می دهد ظرفیت این دانشگاه 

بیش از سایر مراکز آموزش عالی کشور است.« 

رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه این دانشگاه در 

تشکیلات جدید، دارای معاونت های موضوعی و تخصصی شده است که نمونه آن را در 

بخش های دیگر سراغ نداریم، تصریح کرد: »دانشگاه های ما در حوزه علوم انسانی نسبت 

به سایر علوم عقب هستند و علوم انسانی در دانشگاه های ما تقلید از غرب است در حالی 

که ما می توانیم با تکیه بر منابع اسلامی و فرهنگ بومی، علوم انسانی غنی خود را داشته 

باشیم، چراکه دانشمندان ایرانی همچون ابوریحان در مسائل علوم انسانی و جامعه شناسی 

بسیار جلوتر از دانشمندان غرب هستند.«  وی افزود: »اساتید دانشگاه آزاد اسلامی باید با 

هماهنگی بخش های مختلف این کار را ساماندهی کنند ضمن آنکه در علوم پزشکی و 

مهندسی نیز باید مساله محور و محصول محور باشند.«  دکتر ولایتی در پایان تاکید کرد: 

»تحریم ها هرچند مشکلاتی را به دنبال دارد اما باید از این شرایط برای پرهیز از اتصال به 

بیگانگان و ایجاد خودکفایی و اتکا به خود بهره برداری کرد همان گونه که برخی کشورها نیز 

در شرایط بسیار سخت توانستند به پیشرفت و توسعه دست یابند.«

 تحول در فضای جدید دانشگاه آزاد اسلامی یک الزام است
 دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در پنجمین جلسه شورای دانشگاه 

که روز گذشته به میزبانی واحد شیراز برگزار شد، گفت: »این دانشگاه همزمان با گام دوم 

انقلاب اسلامی، گام دوم خود را برداشته است. همان طور که در گام اول این دانشگاه، 

توسعه کمی مدنظر بود و سرمایه خوبی نیز فراهم شد، در گام دوم نیز الزاماتی مدنظر دارد 

و در گام دوم به تربیت قوه عاقله کشور و هویت فرهنگی که لازمه آن تحول و صیرورت درونی 

است، باید توجه ویژه داشت.«  وی با تاکید بر لزوم توجه دانشگاه به موضوعات فرهنگی و 

فضای مجازی گفت: »مقام معظم رهبری دراین باره می فرمایند مساله اصلی این است که 

فضای مجازی یک مرحله تمدنی جدید را ایجاد می کند، مثل انقلاب صنعتی که یک بحثی 

در بحث های تمدنی غرب شد و نشانه های این حرکت هم الان پیدا شده است. شاید هویت 

انقلاب و جامعه دستخوش تغییر شود. هدف آنها این است که تمام حوزه های ما را تحت تاثیر 

قرار دهند. اخلاق، فرهنگ و اقتصاد تحت تاثیر قرار می گیرد. ما باید برای صیانت از خود و 

ارزش های خود کار کنیم. حاکمیت باید روی این موضوع متمرکز شود.« دکتر طهرانچی با 

تاکید بر اینکه با توجه به اهمیت این موضوع، نقش دانشگاه در فضای مجازی دنباله روی 

نیست و باید نقش راهبردی داشته باشد، خاطرنشان کرد: »دانشگاه در غرب صیرورت داشته، 

به گونه ای که دانشگاه کلاسیک در نیمه قرن بیستم تبدیل به دانشگاه اجتماعی شد و اکنون 

دانشگاه نسل جدید می خواهد با امپراتورهای اقتصادی، فضای مجازی و کنشگران جدید، 

وارد عرصه جدید خود شود.«  وی با طرح این پرسش که چرا از عنوان »گام دوم« استفاده 

می کنیم، گفت: »گام دوم در دانشگاه آزاد اسلامی الزاماتی دارد که باید با توجه به آن وارد 

این عرصه شویم. یکی از این موضوعات، دسترسی گسترده به آموزش عالی همراه با فناوری 

اطلاعات است که این موضوع توان فناوری را برای مردم ایجاد می کند و این موضوع، ملزوم 

هوشیاری است تا غربی ها از آن بهره برداری نکنند، بنابراین اگر ۱۰ سال پیش تشکیل 

معاونت علوم انسانی ضرورت داشت، اکنون وجود و نقش این معاونت بسیار حیاتی است 

و باید به آن توجه داشته باشیم.« 

 اقتصاد دانشگاه باید مبتنی بر دانش باشد

عضو هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: »دلیل اینکه در این جلسات از تحول سخن 

می گوییم، این است که تحول در دانشگاه آزاد اسلامی در فضای جدید یک الزام است و ما 

در طرح آمایش به دنبال اقتصاد آموزش عالی هستیم، چراکه همان طور که آیت الله دژکام 

در ابتدای این جلسه اشاره کرد، دانشگاه قرار نیست کارهایی انجام دهد که مردم عادی 

انجام می دهند، بلکه اقتصاد دانشگاه باید مبتنی بر دانش بوده و دانشگاه در این مسیر 

پیشرو باشد.«  دکتر طهرانچی تاکید کرد: »با توجه به اهمیت این موضوع، طرح آمایش 

دانشگاه آزاد اسلامی به گونه ای تدوین شده که اقتصاد آموزش عالی، اقتصاد مقاومتی، 

اقتصاد کارآفرین، اقتصاد مولد و دانش بنیان مورد توجه است، چراکه مقام معظم رهبری در 

سخنرانی ۱4 خرداد فرمودند »دشمن به اقتصاد ما حمله کرده است«، بنابراین ما در دانشگاه 

آزاد اسلامی تصمیم گرفته ایم که مقوم اقتصاد کشور باشیم.«  رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در 

بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وضعیت جمعیت آموزش عالی در کشور گفت: »با 

توجه به سیاست های برخی مدیران آموزش عالی کشور، جمعیت دانشجویی در حال کاهش 

است، چراکه این مدیران معتقد بودند عدم اشتغال فارغ التحصیلان بالاست و باید از تولید 

آنها جلوگیری شود. این در حالی است که ما معتقدیم باید روش ها را تغییر داد و اصلاح کرد.« 

 وی افزود: »68 درصد از کل جمعیت آموزش عالی کشور در مقطع کارشناسی و

  22 درصد دانشجوی مقطع کاردانی هستند که سهم دانشگاه آزاد اسلامی از کل دانشجویان

 5۰ درصد در مقطع کارشناسی و ۱6 درصد در مقطع کاردانی است.«  دکتر طهرانچی با 

بیان اینکه 37 درصد کل دانشجویان کشور در دانشگاه آزاد اسلامی تحصیل می کنند، 

اظهار داشت: »دانشگاه آزاد اسلامی سالانه حدود ۱۰5 هزار ورودی کارشناسی ارشد و 

3۰ هزار ورودی کاردانی دارد که برای آن باید طرح ویژه تربیتی و تربیت مهارت محور در 

دستورکار داشته باشد. اگر سهم واحدها در منطقه خود کمتر از این عدد باشد، جای تامل 

دارد و مدیران واحدها باید برای حل آن تدبیری بیندیشند.« 

 دانشگاه آزاد اسلامی به منظور ایجاد تحول و نشاط علمی

 هیات علمی جوان جذب می کند

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به وضعیت هرم هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: 

»این دانشگاه 24 هزار عضو هیات علمی دارد که از این تعداد، ۱۱هزار نفر مربی هستند. 

اکنون جذب سالانه هزار عضو هیات علمی در دستورکار دانشگاه آزاد اسلامی است. این 

موضوع از اهمیت بالایی برخوردار است، به طوری که دکتر ولایتی شخصا گزارش هیات 

جذب استان ها را ازدکتر رنجبر پیگیری می کند. در برنامه ریزی هایمان در نظر گرفته ایم 

به منظور ایجاد تحول و نشاط علمی در دانشگاه، هیات علمی جوان جذب کنیم و نیروهای 

جوان در کنار اعضای هیات علمی باتجربه قرار بگیرند.«  عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی 

با بیان اینکه همچنان از جذب هزار عضو هیات علمی جدید فاصله داریم، تصریح کرد: »دکتر 

ولایتی تاکید دارد تا پیش از آغاز سال تحصیلی جدید )مهرماه( این تعداد تکمیل شود.« 

 هیات رئیسه دانشگاه آزاد اسلامی هماهنگ ترین و همراه ترین مجموعه 

با هیات موسس و هیات امنای دانشگاه است

وی با بیان اینکه امانت دانشگاه آزاد اسلامی از سوی مقام معظم رهبری به دکتر ولایتی سپرده 

شده است، گفت: »باید با تمام وجود در جهت تحقق خواسته های رهبر معظم انقلاب و دکتر 

ولایتی که این امانت را پذیرفته، حرکت کنیم، بنابراین هیات رئیسه دانشگاه آزاد اسلامی 

هماهنگ ترین و همراه ترین مجموعه با هیات موسس و هیات امنای دانشگاه است، چراکه 

ما خود را سرباز ولایت می دانیم و با تمام وجود در خدمت کسی هستیم که از ولایت ماموریت 

می گیرد. حمایت کامل هیات امنا را داریم و وظیفه خود می دانیم خواسته های هیات امنا 

و دکتر ولایتی را اجرایی کنیم.« 

 ارزیابی مدیران استانی براساس انجام سیاست های ابلاغی است

دکتر طهرانچی با اشاره به اجرای طرح بازمهندسی کشاورزی در دانشگاه آزاد اسلامی اظهار 

داشت: »ارزیابی مدیران استانی براساس انجام سیاست های ابلاغی است که یکی از این 

سیاست ها، بحث آمایش و تعالی علوم انسانی و اجرای طرح بازمهندسی کشاورزی است.«  

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: »آموزش کشاورزی در کشور ما به بن بست رسیده 

است؛ حضور ۱6۰۰ عضو هیات علمی در کنار هفت هزار دانشجوی این رشته، گواه این 

موضوع است که آینده کشور در زمینه متخصص کشاورزی مورد تهدید است. به این دلیل 

دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال بازمهندسی کشاورزی است که براساس آن، دانشجویان دو 

سال در کلاس های تئوری، آموزش های تخصصی را پشت سر گذاشته و دو سال در مزرعه 

آموزش عملی ببینند. بر این اساس، مزرعه های دانشگاه آزاد اسلامی دیگر صرفا تولیدی 

نخواهد بود. برای تحقق این موضوع، همه توان علمی، فناوری و حمایت های صندوق 

پژوهش و فناوری را پشتوانه طرح بازمهندسی آموزشی، پژوهشی و فناوری رشته های 

کشاورزی دانشگاه آزاد اسلامی، قرار داده ایم.«  وی افزود: »علاوه بر حوزه علوم مهندسی، 

در آموزش فنی و مهندسی و علوم پزشکی نیز چنین طرح هایی در دستورکار داریم تا کیفیت 

و کارآمدی این علوم را نیز افزایش دهیم.«  عضو هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره 

به وضعیت علوم پزشکی در استان فارس گفت: »بیمارستان دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

کازرون نیاز به حمایت دارد که این موضوع همت مسئولان و خیران استانی را می طلبد که 

این بیمارستان را مورد توجه قرار داده و آن را احیا کنند.«   واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی 

باید بسترساز اقتصاد دانش بنیان شهرها باشند. دکتر طهرانچی ادامه داد: »دانشگاه آزاد 

اسلامی در اکثر شهرستان های استان فارس حضور دارد و واحدهای این دانشگاه باید بتوانند 

بسترساز اقتصاد دانش بنیان شهرها باشند. به همین منظور وضعیت بخش های مختلف 

استان را تحلیل و نقاط ضعف و قوت آنها را شناسایی کرده ایم تا برای توسعه هوشمند استان 

فارس برنامه ریزی کنیم که البته برای تحقق این موضوع، نیازمند کمک استان هستیم.« 

 نرم افزار طرح پایش و نظام موضوعات از هفته آینده 

به صورت کامل عملیاتی می شود

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به اجرای طرح پایش در این دانشگاه تصریح کرد: »سامانه 

پژوهش یار دانشگاه آزاد اسلامی این امکان را می دهد که دانشجویان کارشناسی ارشد و 

دکتری در یک نظام، موضوع پایان نامه و رساله خود را انتخاب کنند. کل فرآیند ثبت تا 

دفاع در این سامانه قابل نظارت خواهد بود. از هفته آینده نیز نرم افزار طرح پایش و نظام 

موضوعات به صورت کامل عملیاتی خواهد شد و از مهرماه 98 هیچ دانشجویی پایان نامه 

بی هدف نخواهد داشت.«  عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: »تاکنون ۱5هزار 

موضوع پژوهشی احصا و در سامانه پایش بارگذاری شده که تلاش دارد حل مسائل ملی 

و منطقه ای را دنبال کند.«  وی خاطرنشان کرد: »مقام معظم رهبری درخصوص اهمیت 

حوزه پژوهش در دانشگاه ها می فرمایند مساله  تعداد دانشجو در دوره های تحصیلات 

تکمیلی خوشبختانه در این چند سال اخیر افزایش چشمگیری پیدا کرده و این یک 

مزیت بسیار فوق العاده ای است، منتها باید برنامه ریزی صحیحی نسبت به خروجی این 

پدیده  مهم انجام بگیرد.« عضو هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی اظهار داشت: »با توجه 

به اهمیت این موضوع، تاکنون بیش از ۱5 هزار چالش ملی شناسایی و نظام موضوعات 

آن احصا و در سامانه پایش بارگذاری شده که اساتید دانشگاه آزاد اسلامی تا شهریورماه 

باید در حوزه های مربوطه اعلام آمادگی کنند. این برنامه جدی ما در حوزه پژوهش است 

تا بتوانیم رهنمودهای مقام معظم رهبری را محقق کنیم.«  دکتر طهرانچی با اشاره به 

اهمیت موضوعات فرهنگی و اعتقادی در دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »برای هنجارشکنی 

و قانون شکنی در دانشگاه، یک هجمه مهندسی شده براساس نماد حجاب ایجاد شد و 66 

هزار کانال در فضای مجازی برای ترویج استایل دانشجویی در حرکتی برنامه ریزی شده به 

وجود آمد که این موضوع نشان می دهد نباید نسبت به مهندسی دشمن در موضوعات 

فرهنگی غفلت کرد.«  وی در پایان با اشاره به ابلاغ دستورالعمل آراستگی و شئون رفتاری 

و فرهنگی در دانشگاه آزاد اسلامی اظهار داشت: »برای اجرایی شدن این دستورالعمل باید 

در همه واحدها کارگروه ویژه ای ایجاد شود و روسای استان ها به عنوان مسئولان مقابله با 

هجمه های فرهنگی دشمنان در جلسات این کارگروه در واحدهای استانی حضور داشته 

باشند و گزارش های آن را به سازمان مرکزی ارسال کنند.«

۴۹درصد اعضای هیات علمی استان فارس متعلق به دانشگاه آزاد هستند
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس گفت: »49 درصد اعضای هیات علمی موسسات 

آموزشی استان فارس متعلق به این دانشگاه هستند.«  محمدکاظم کاوه پیشقدم، رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس در پنجمین جلسه شورای دانشگاه آزاد اسلامی که 

روز گذشته در واحد شیراز برگزار شد، گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس دارای 

بیشترین تعداد واحد و مرکز بین استان های دانشگاه آزاد اسلامی در سراسر کشور است.«  

 وی افزود: »واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس دارای 6۱ هزار دانشجوی فعال،

 ۱8۰۰ استاد، عضو هیات علمی و کارمند،78۰هزار متر فضای سبز، یک میلیون و 45۰هزار 

متر محوطه سازی و 3۰ هزار متر بنای در دست احداث است.«  کاوه پیشقدم با اشاره به 

اینکه 25 درصد دانشجویان  دانشگاه آزاد اسلامی استان فارس در مقطع تحصیلات تکمیلی 

مشغول به تحصیل هستند، افزود: »بیشترین تعداد رشته محل ها در مقطع کارشناسی ارشد 

و کمترین آن در مقطع کاردانی و دکتری تخصصی توزیع شده است. همچنین 49 درصد 

اعضای هیات علمی موسسات آموزشی استان فارس متعلق به دانشگاه آزاد اسلامی است. 

نسبت دانشجو به استاد در واحدهای استان فارس یک به 33 و نسبت دانشجو به کارمند 

یک به 32 است.«  وی به انعقاد تفاهمنامه برای اجرای ۱8 طرح پژوهشی برون دانشگاهی 

به مبلغ ۱4 میلیارد ریال اشاره و تصریح کرد: »همچنین با تلاش های صورت گرفته در شبکه 

آزمایشگاهی معاونت ریاست جمهوری عضو شده ایم.«  کاوه پیشقدم خاطرنشان کرد: 

»برگزاری کارگاه های فرهنگی و همایش امید به آینده ازجمله برنامه های فرهنگی واحد 

شیراز است، همچنین با شکوه ترین مراسم ازدواج دانشجویی کشور در واحد شیراز برگزار 

شده است.«  وی با تاکید بر اینکه فعالیت های خوبی در زمینه مدارس سما در دانشگاه 

آزاد اسلامی استان فارس صورت گرفته، گفت: »تعداد مدارس سما در این استان دو برابر 

شده و درحال حاضر حدود 9۰ مدرسه فعال در استان فارس وجود دارد که هیچ کدام 

زیان ده نیستند و تمام امکانات و کارگاه های واحدها در اختیار مدارس قرار گرفته است.« 

او ادامه داد: »دانشکده دندانپزشکی متعلق به دانشگاه آزاد اسلامی واحد شیراز در منطقه 

محروم واقع شده است که خدمت رسانی به مردم در این مرکز پزشکی با یک بیست و پنجم 

تعرفه  های رایج انجام می شود.« 

  نگاه جدید دانشگاه آزاد اسلامی به مسائل علمی آغاز گام دوم است
نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز گفت: »نگاه جدیدی که در عرصه 

مسائل علمی، آموزشی، فرهنگی، اقتصادی و اداری در دانشگاه آزاد اسلامی وجود دارد، 

آغاز گام دوم است.«  لطف الله دژکام، نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز 

در پنجمین جلسه شورای دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »حضور دکتر ولایتی در دانشگاه آزاد 

اسلامی نویدبخش حرکتی جدی در این دانشگاه است و ان شاءالله در این مسیر گام های 

خوبی در آموزش عالی برداشته شود.« وی خاطرنشان کرد: »دانشگاه آزاد اسلامی در توسعه 

علمی کشور نقش ارزشمندی داشته است. مدیریت و رویکرد جدید دانشگاه می تواند دانشگاه 

آزاد اسلامی را به عنوان یکی از ارکان مهم در آموزش عالی بیش از پیش ارتقا دهد.« دژکام 

ادامه داد: »ما براساس روایت »العلم السلطان« باید جایگاه مراکز علمی را طوری پیش ببریم 

که بتواند به سعادت دنیا و آخرت مردم کمک کند، این در حالی است که اکنون وضعیت به 

جایی رسیده که مراکز علمی در اداره خود دچار مشکل هستند و این فاصله باید در گام دوم 

انقلاب برداشته شود و دانشگاه به جایی برسد که بتواند در تمدنی که می خواهیم پایه ریزی 

کنیم، نقش آفرین باشد.« نماینده ولی فقیه در استان فارس اظهار داشت: »دانشگاه های 

کشور در حالی باید برای مشکلات راه حل ارائه دهند که اکنون در اداره خودشان هم دچار 

مشکل هستند. در گام دوم انقلاب باید این فاصله و نقیصه جبران شود تا به جایی برسیم که 

دنیا را برپایه نظریات حوزه و دانشگاه اداره کنیم. این افقی است که باید به آن بیندیشیم.« 

امام جمعه شیراز با بیان اینکه در گام دوم انقلاب باید به فعالیت های علمی به صورت ویژه 

پرداخته شود، گفت: »حضور دکتر ولایتی در دانشگاه آزاد اسلامی این امید را برای افرادی 

که دغدغه آموزشی عالی دارند، ایجاد کرده که تحولات مهمی در این راستا صورت بگیرد. 

نگاه جدیدی که در عرصه مسائل علمی، آموزشی، فرهنگی، اقتصادی و اداری در دانشگاه 

آزاد اسلامی وجود دارد، آغاز گام دوم است که برای عملیاتی شدن، همت عالی مدیران 

و مسئولان استانی را می طلبد.« وی تصریح کرد: »در برخی واحدهای دانشگاهی برای 

درآمدزایی از روش های کاملا سنتی استفاده می شود، درصورتی که انتظار این است که 

دانشگاه به عنوان یک مجموعه کاملا علمی از طریق فعالیت های سنتی همچون باغداری 

و کشاورزی اقدام به درآمدزایی نکند، چراکه این فعالیت ها، شایسته جایگاه و نقش دانشگاه 

نیست، بنابراین دانشگاه باید بتواند گوشه ای از مشکلات را حل کند. درآمدزایی دانشگاه 

باید علمی و مبتنی بر روش های نوین باشد.«  دژکام در پایان گفت: »مدیران دانشگاه آزاد 

اسلامی باید به نگاه جدیدی که در این دانشگاه به وجود آمده، ایمان داشته باشند و با نگاه 

عمیق و راهبردی بتوانند مسائل موجود دانشگاه و جامعه را به خوبی حل کنند.«

 
دانشگاه آزاد اسلامی خوش درخشیده و در توسعه کشور سهیم بوده است
عنایت الله رحیمی، استاندار فارس در پنجمین جلسه شورای دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به 

نقش دانشگاه ها در حل مشکلات کشور، گفت: »امروز دانشگاه ها می توانند در حل مشکلات 

و سختی هایی که کشور با آن مواجه است، راهگشا بوده و مسائل را ساماندهی کنند.«  وی 

افزود: »همان طور که دانشگاه آزاد اسلامی در طول سالیان گذشته خوش درخشیده و 

در توسعه کشور سهیم بوده، اکنون می تواند با توجه به پژوهش در کارآفرینی ورود کرده و 

انسان های متخصص و کارآمدی را برای کشور تربیت کند.«  وی با بیان اینکه در گذشته 

حلقه های مفقوده در نظام اجرایی کشور وجود داشته که دانشگاه نسبت به حل این موضوع 

ورود نکرده است، گفت: »اکنون باید دانشگاه ها از عملکرد آموزشی مطلق به سمت دانشگاه 

نسل جدید حرکت کنند و آموزش نیروی انسانی و پایان نامه ها و رساله های تحصیلات تکمیلی 

را با دسته بندی مسائل کشور به سمت حل مشکلات موجود سوق دهند.«  رحیمی با بیان 

اینکه کشورهای توسعه یافته روی خلاقیت و محصولات فکر و اندیشه سرمایه گذاری می کنند، 

گفت: »این در حالی است که سرمایه کشورهای توسعه یافته منابع طبیعی آنهاست. برای 

اینکه ما هم بتوانیم محصول خلاقیت و فکر داشته باشیم، باید نیروهای جوان را برای حل 

مسائل کشور و تولید محصولات قابل عرضه به جهان تربیت کنیم که دانشگاه ها در تحقق 

این موضوع نقش مهمی دارند.«  استاندار فارس در پایان گفت: »خوشبختانه دانشگاه آزاد 

اسلامی و دیگر دانشگاه ها در موضوعات فناوری نانو، سلول های بنیادی و... دستاوردهای 

خوبی داشته اند و اکنون می توانند با حرکت به سمت تولید خلاقیت و علم، انسان های 

متخصص و متخلق به اخلاق اسلامی و ایرانی تربیت کنند.« 
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